

Referat bestyrelsesmøde d. 20.11.2024 kl. 19.00-21.00

Punkter på dagsordenen	Beslutning/overvejelser - hvad, hvornår og hvem?
Valg af mødeleder og referent (fast pkt.)	Mødeleder: Verner Referent: Karsten
Godkendelse af dagsorden	Godkendt
Deltagere og fraværende (fast pkt.)	Til stede: Karsten, Peter, Lissi, Verner, Martin
Bordet rundt (fast pkt.)	Refereres ikke
Nyt fra resten af Alternativet (fast pkt.)	<p>Fredag 22/11 præsentation af udspil til KV25 (Tæt på grønsagerne – Grønsagerne tæt på)</p> <p>Peter følger op på Overskuds-udspillet.</p> <p>Kulturpasset er blevet godkendt i dag af regeringen. En gammel Alternativ ide, som er kommet igennem. Penge gives til unge, som kan bruge dem på kultur. Nu er der koblet aktører på, der kan få de unge med ind i det.</p> <p>Lokaler, kan vi få lokaler til KV25? kan vi få midler fra storkreds eller centralt fra?</p> <p>Book folkehusene: <a href="https://selvbetjening.aarhuskommune.dk/da/content/book-folkehusene-1">https://selvbetjening.aarhuskommune.dk/da/content/book-folkehusene-1</a></p> <p>Book Dokk1: <a href="https://www.dokk1.dk/hvem-kan-booke">https://www.dokk1.dk/hvem-kan-booke</a></p> <p>Folkestedet har indrettet lokaler på første sal, så det er sværere at få et mødelokale. Er der andre steder vi kan få lokaler? Andre folkesteder?</p> <p>Vi kan bruge Lissi's kolonihavehus, men først til April.</p> <p>Kan Thure skaffe lokale på rådhuset?</p>

Nyt fra ÅU (fast pkt.)	Intet nyt
Opfølgning på handlingspunkter fra sidste møder:	<p>Fredag 22/11 præsentation af udspil til KV25 (Tæt på grønsagerne – Grønsagerne tæt på).</p> <p>Møde med Thure 26/11. Vi havde en længere snak om dette. Bestyrelsen er enige om, at det er en god mulighed for Alternativet og at vi tilslutter os at Thure kan være med i Alternativet og repræsenterer Alternativet. Vi har et møde med Thure 26/11, hvor vi snakker med Thure.</p> <p>Vi holder senere et fællesmøde for kandidaterne og bestyrelsen. Fokus for mødet er blandt andet at snakke om hvor vi lægger vores budskabers fokus til KV25.</p> <p>Vi skal have en valgorganisation på plads. Vi skal have koordinering mellem kandidaterne, bestyrelsen og valgorganisationen.</p> <p>Vi afventer HB, hvad vi har af midler.</p> <p>Kan vi få en praktikant?</p> <p>En koordinationsgruppe til at holde styr på de praktiske ting ved KV25, fordeling af valgmøder, plakatoophængning med mere.</p> <p>Vi skal understøtte kandidaterne - det er vigtigt at alle kandidater har nogle at spille bold op ad.</p> <p>Bestyrelsen skal sikre fokus på de ting, som kandidaterne ikke selv har fokus på. Opstillingslister og spidskandidat. Og at sikre en organisation omkring valgkampen.</p>

	<p>Lissi har relativt meget tid til at være en del af et sekretariat.</p> <p>Lissi står for at få mødet om valgforbund på plads ml. Å og RV. Afventer datoer til møde fra RV.</p> <p>Peter står for at få et møde ml. kandidaterne og bestyrelsen.</p> <p>Hvordan kan vi skabe nogle flere ressourcer i bestyrelsen? Kan vi finde et eller to nye medlemmer?</p> <p>Peter har haft uformel dialog med socialdemokratiet om muligt samarbejde.</p> <p>Vi har fået et kandidatgrundlag fra Thor.</p>
Aktuelt fra årshjulet	Peter overtager styring af årshjul. (stadig i proces)
Økonomi - status (fast pkt.)	Intet nyt
<a href="mailto:aarhus@alternativet.dk">aarhus@alternativet.dk</a>	Mail fra BIEN borgerlønsforening om evt. fælles arrangement. Men vi har ingen penge til sådan et. Vi kan evt. spørge storkredsen. Karsten kontakter storkredsen.
NAV12	NAV12 har afholdt stormøde.
Kulturgruppen	Kulturgruppen er aktiv - og laver kulturpolitik udspil, som kandidaterne kan få til godkendelse.
Baggrundsgruppe Thure (ex Ø)	Bjørn og Nikoline arbejder sammen med Thure.
Kandidatudvalget	Vi forventer at der skal være et nyt opstillingsmøde i starten af det nye. Bjørn har måske rekrutteret nogle nye. Thor stiller op. Måske sammen med årsmødet.

Eventgruppen Aktivitetsgruppen Madklubben	Ikke noget nyt
Dougnutgruppen	Ikke noget nyt
Indhold til nyhedsbrevet:	Sendes løbende til Martin, som sender det ud til medlemmerne. Martin vil sætte hold på udsending af nyhedsbreve. En mulighed er at sende ud ad hoc og når der er et aktuelt arrangement. Vi skal hjælpe hinanden med at der trods alt sendes en hilsen fra Alternativet Aarhus med jævne mellemrum.
Emner der bør tages op på medlemsmødet:	Ikke noget medlemsmøde planlagt
Fredningsnævnet	Nikoline har overtaget posten.
Næste møde	Torsdag d. 19. dec. kl. 19-21 (efter møde med ÅU kl. 17.30).
Evt.	Mere seriøs valgkamp end ved EP valget ønskes. Vi skal fremtræde som et seriøst parti. Verner laver udkast til brev, vi evt. kan sende til ledelsen. Vi ser på brevet i fællesskab.
Godkendelse af referat	Godkendt